
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 27. januar 2021 stillet følgende spørgs-

mål nr. 49 (L 134 – Forslag til lov om epidemier (epidemiloven)) til sundhedsministeren, 

som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susanne Zimmer (UFG). 

 

Spørgsmål nr. 49:  

”Hvad er baggrunden for, at kun en sundhedsfaglig organisation, Lægeforeningen, er 

repræsenteret i Ankenævnet for Epidemiloven, når Advokatrådet og Dansk Arbejdsgi-

verforening besidder to af de fire på forhånd definerede pladser?” 

 

Svar: 

Det er min opfattelse, at vi har fundet en fornuftig sammensætning af Ankenævnet for 

Epidemiloven.  

 

Jeg kan hertil oplyse, at ankenævnets sammensætning er foretaget ud fra en vurde-

ring af, at der overvejende er tale om en retssikkerhedsmæssig og sundhedsfaglig 

prøvelse. 

 

Derudover kan jeg oplyse, at det er fastsat i det fremsatte lovforslag, at såfremt An-

kenævnet for Epidemiloven finder det nødvendigt, kan der indhentes relevant sag-

kyndig bistand, der kan bidrage med viden eller praktisk erfaring inden for det om-

råde, som har betydning for den konkrete sag.  
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